
Udvalget for Videnskab og Teknologi

Til: Videnskabsministeren

Dato: 22. december 2010

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UVT alm. del

Spørgsmål 88
Vurderer ministeren, at følgende formuleringer fra ”Fordelingsprincipperne for
udmøntning af globali-seringspuljen mellem universiteterne" i FF09 og FF10,
hvor det fremgår, at fordelingsprincippet for basismidler til forskeruddannelse er
lavet efter ”50-40-10-modellen med 90 pct. til NAT/TEK/SUND og 10 pct. til
HUM/SAMF. Suppleret af mål for antallet af ph.d.-studerende i universiteternes
ud-viklingskontrakter”, og ”De nye midler blev indarbejdet på FL07 som puljer
på 19.20.05. Fællesbevillinger. Efterfølgende blev hovedparten af midlerne for-
delt til universiteterne efter forskellige principper", er i fuld overensstemmelse
med følgende formuleringer i Globaliseringsaftalen: ”Det årlige optag på ph.d.-
uddannelsen vurderes ikke at være tilstrækkeligt til at kunne løfte de kommen-
de års stigende forskningsbevillinger. Derfor afsættes der basisbevillinger til, at
universiteterne de kommende år kan øge optaget af ph.d.-studerende.
Der afsættes endvidere midler til ErhvervsPhD-ordningen, hvilket fremgår af af-
snit 2.2.1. Samlet øges antallet af ph.d.-stipendier og ErhvervsPh.D.’er, således
at der i 2010 optages godt 2.400 ph.d.-studerende. Forøgelsen vil særligt ske
inden for naturvidenskab, teknisk videnskab, IT og sundhedsvidenskab.”

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Prehn (S).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 14. januar 2011.
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Prehn@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Marianne Jelved
formand
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